
P R O T O K Ó Ł  Nr XLVI/2022
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 14 października 2022 r.

Początek sesji godz. 7.30
Zakończenie sesji godz. 7.55

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 13
Radny nieobecny - 1
Radny nieobecny - Grzegorz Żmijewski.

    

Adn. pkt 1. Otwarcia  XLVI  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz Kasprzak, stwierdzając na podstawie listy
obecności quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitał Burmistrza,
radnych oraz sołtysów i widzów przed monitorami.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad.
2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2022-2035.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na

2022 r.
4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  utworzenia

Młodzieżowej Rady Gminy.
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  
6. Wolne wnioski i informacje.
7. Zakończenie obrad sesji. 

Do porządku obrad nie zgłoszono wniosków.

Adn. pkt 2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2022-2035.

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak zwrócił  się  z  prośbą do
Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie projektu uchwały.

Skarbnik Miasta i Gminy, Pani Sylwia Bartoszuk poinformowała, że projekt
uchwały omówi łącznie z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta
i  Gminy,  gdyż  są  one  ze  sobą  powiązane.  Jeśli  chodzi  o  Wieloletnią  Prognozę
finansową to została ona dostosowana do proponowanych zmian budżetowych.
Sesja nadzwyczajna została zwołana ze względu na fakt, że gmina, a realizujący
w imieniu gminy MGOPS zadanie związane z obowiązkami wynikającymi z ustawy
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o  szczególnych  rozwiązaniach  w  zakresie  niektórych  źródeł  ciepła  w  związku
z sytuacją na rynku paliw, czyli dopłaty tym razem do peletu, drewna, gazu i dla
podmiotów  wrażliwych  planuje  przystąpić  do  wypłaty  pierwszych  dodatków.
Zmiana tych środków musi  być wprowadzona do budżetu przez  Radę Miejską
w ramach zmian budżetowych. Przy okazji proponuje się dokonanie innych zmian.
Jedną z ważniejszych zmian jest zwiększenie dochodów w kwocie  2.888.418,57 zł
z  tytułu  dodatkowych  środków  na  rok  2022  otrzymanych  z  budżetu  państwa
w ramach udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych. Zmiana ta ma
wpływ na  budżet  tegoroczny  i  przyszłoroczny. W  związku z  otrzymaniem  tych
środków  zmianie  ulegnie  deficyt  budżetowy,  który  przed  zmianami  wynosił
4.880.000  zł,  a  po  zmianie  2.566.000  zł,  dlatego,  że  w  takiej  kwocie  są
zabezpieczone środki na realizację określonych zadań, które zostały w tym roku
zrealizowane  i  już  opłacone.  W  związku  z  tym,  żeby  utrzymać  deficyt  na  tym
poziomie  dokonano  analizy  budżetu  i  wynika,  że  w  niektórych  pozycjach  były
trochę zawyżone dochody,  które nie zostaną wykonane w zamierzonym planie.
Dlatego  proponuje  się  zmniejszenie  wpływów  w  podatku  od  nieruchomości
o 190 tys. zł, w udziałach od spadku i darowizn od osób fizycznych 140 tys. zł oraz
zmniejszenie o 110.680 zł  w związku z planowanymi do otrzymania dochodami
związanymi z przebudową świetlicy w Majdanach Wielkich. Został złożony wniosek
o  płatność.  Pozostałe  proponowane  zmiany,  to  zmiany  w  ramach  funduszu
sołeckiego  zgodnie  z  wnioskami  złożonymi  przez  sołectwa.  Proponuje  się
zabezpieczenie  też  dodatkowych  środków  na  prąd  w  Ochotniczych  Strażach
Pożarnych  -  10  tys.  zł  i  na  oświetlenie  uliczne  -  37.738,57  zł.  Dodatkową
proponowaną  zmianą  jest  dokapitalizowanie  PGK  Sp.  z  o.  o.  w  Miłomłynie
w kwocie 60 tys.  zł.  Środki  te mają służyć na zakup agregatu prądotwórczego.
Kolejne proponowane zmiany  to  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  663.114  zł  na
dopłaty do peletu, drewna, gazu i dla podmiotów wrażliwych oraz zabezpieczenie
środków  na  ten  cel  oraz  koszty  obsługi  zadania.  Na  poprzedniej  sesji  została
wprowadzona  kwota  na  dodatek  węglowy.  W  aktualnej  zmianie  przesuwa  się
środki na koszty obsługi.

Radna Małgorzata Düformantel zapytała, czy wnioski o przyznanie dodatku
mogą składać także osoby, które ogrzewają domy pompą ciepła.  

Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,  że  nie
odpowie  na  to  pytanie,  gdyż  nie  jest  merytorycznym  pracownikiem  w  tym
temacie. Jeżeli to wyniknie z ustawy o szczególnych rozwiązaniach, to tak.  

Radna Małgorzata Düformantel zapytała, czy osoby, które ogrzewają swoje
domy pompą ciepła mają składać w gminie jakieś deklaracje.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski odpowiedział, że na razie nie,
tak jak i osoby, które ogrzewają domy prądem.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,  iż  jest
informacja, że będą podwyższone limity stałej ceny dla gospodarstw, które będą
ogrzewane prądem.
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Radny  Piotr  Antoszewski  w  nawiązaniu  do  proponowanych  zmian
w budżecie  zapytał  o  wydatek związany  z  zakupem agregatu prądotwórczego.
Stwierdził, że spółka PGK wywiązuje się ze swoich obowiązków może nie do końca
dobrze. Pozbawia się dochodów nie odśnieżając ulic na terenie gminy. Zadanie to
wykonuje spółka zewnętrzna. Dowóz dzieci  też spółce odpadnie,  gdyż brak jest
transportu.  Teraz  gmina  dokapitalizuje  spółkę  kwotą  60  tys.  zł,  kupi  agregat,
Uważa, że jest on zasadnym zakupem. Zastanawia się jednak, czy przekazać go do
spółki,  czy lepiej zostawić w gminie.  Gmina zakupi agregat,  przekaże do spółki,
a za każde jego użyczenie będzie jej znowu płacić. Może więc lepiej zostawić go
w gminie, albo przekazać którejś z OSP i mieć usługę za darmo, a nie podwójnie
płatną.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  to  nie
gmina zakupi ten agregat, tylko PGK Sp. z o. o. Zakup agregatu jest niezbędny
w  celu  zabezpieczenia  stacji  uzdatniania  wody  na  terenie  gminy  na  wypadek
przerw w dostawie prądu, co mogłoby doprowadzić do przerw w dostawie wody
z wodociągów. Jeżeli spółka będzie świadczyć komuś usługi, to już inna sprawa.
Koszt agregatu jest wyliczony na kwotę 60 tys.  zł.  Spółka odzyska sobie jeszcze
VAT.  Myśli,  że  jak  zmieni  się  prezes  spółki,  to  jej  funkcjonowanie  powinno  się
poprawić.  

Radna  Joanna  Karabinowska  zapytała,  czy  jest  ogłoszony  konkurs  na
stanowisko prezesa PGK Sp. z o. o. w Miłomłynie.

Burmistrz Miasta i  Gminy Stanisław Siwkowski  poinformował,  że konkurs
nie jest jeszcze ogłoszony. 

Radny Szymon Andruszkiewicz zapytał,  z czego wynika różnica w kwocie
190 tys. zł w podatku od nieruchomości, z przeszacowania wpływów, czy podatnicy
przestali w ogóle płacić.

Skarbnik Miasta i Gminy, Pani Sylwia Bartoszuk przypomniała, iż wcześniej
informowała radnych, że w momencie opracowywania projektu budżetu mówiła,
że nie da rady go spiąć. Dlatego trzeba było wykonać pewne działania. Także to
jest cofnięcie tego działania sprzed roku.  

Więcej pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie
imienne  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Miasta i Gminy Miłomłyn na lata 2022-2035.

W  związku  z  problemami  technicznymi  związanymi  z  funkcjonowaniem
programu do głosowania imiennego  głosowanie powtórzono.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.
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Protokół głosowania imiennego
z dnia 14 października 2022 r.
wg załącznika Nr 3 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta  i  Gminy  Miłomłyn  na  lata  2022-2035
została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XLVI/363/2022
wg załącznika Nr 4 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zaproponował  przejście  do  punktu
3 porządku obrad.

Adn. pkt 3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy
Miłomłyn na 2022 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Tomasz Kasprzak poddał  projekt  uchwały
pod głosowanie imienne.  

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 14 października 2022 r.
wg załącznika Nr 5 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  zmian
w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na 2022 r. została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XLVI/364/2022
wg załącznika Nr 6 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej
utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.

Radna  Joanna  Karabinowska w nawiązaniu  do zapisów uzasadnienia  do
projektu  uchwały,  że  organizacje  pozarządowe  nie  zgłosiły  sygnałów  o  chęci
i potrzebie utworzenia młodzieżowej rady gminy, przypomniała, że Rada jakiś czas
temu miała zamysł utworzenia takiej rady. Zapytała, czy nie należy więc wziąć tego
pod uwagę.
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Radny Andrzej Krzykowski potwierdził, że był taki pomysł, ale Rada ciągle
czeka na oddolną inicjatywę. Nie chcą przymuszać młodzieży, żeby organizować
coś takiego na siłę.  Jeżeli  będzie taka potrzeba,  chęć to wtedy Rada zareaguje
i utworzy.

Więcej pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 14 października 2022 r.
wg załącznika Nr 7 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie
rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  utworzenia  Młodzieżowej  Rady  Gminy  została
podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XLVI/365/2022
wg załącznika Nr 8 do protokołu
Nr XLVI/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 5. Interpelacje  i zapytania radnych oraz sołtysów.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Adn. pkt 6. Wolne wnioski i informacje.

Radna  Nadzieja  Jakubczyk  zapytała  Burmistrza,  czy  podejmuje  jakieś
działania  w  sprawie  dystrybucji  węgla  dla  mieszkańców  gminy.  Dodała,  że  ta
sprawa na pewno interesuje mieszkańców i radnych.  

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław Siwkowski  poinformował,  że  w dniu
wczorajszym  o  godz.  14.00  odbył  z  sołtysami  spotkanie  m.  in.  w  tej  sprawie.
Sołtysi  informowali,  że  na  razie  mieszkańcy  radzą  sobie  sami  w  tym  zakresie.
Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze ustawy w tej sprawie. Uważa, że można to zrobić
na istniejący punkt na terenie gminy, który zajmuje się sprzedażą węgla i drewna
kominkowego. W  przyszłym  tygodniu  spotka  się  z  właścicielem  tego  punktu
i porozmawia, na jakiej zasadzie można to zorganizować.

Radny Szymon Andruszkiewicz stwierdził, że życie w Miłomłynie zaczyna się
od godz. 5.30 rano, kiedy ludzie idą na przystanek autobusowy w celu dojazdu do
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pracy. Zapytał Burmistrza, czy można o tej porze włączyć już oświetlenie uliczne na
ulicach Miłomłyna, gdyż jest ciemno i piesi są niewidoczni.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że od dwóch
dni  oświetlenie  uliczne  włącza  się  o godz.  4.00.  Jeżeli  oświetlenie  uliczne  nie
włącza  się  w  rejonie,  w  którym  radny  mieszka,  to  powinien  to  zgłosić.  Dodał,
że oświetlenie uliczne zapala się i gaśnie codziennie o innej porze. Teraz wydłuża
się noc i później następuje dzień, dlatego zapala się później. Od dwóch dni czas
palenia się lamp ulicznych został wydłużony o 20 minut.

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  postawienia
przed  przejściem  dla  pieszych  przy  szkole  w  Miłomłynie  znaku  drogowego
informującego  o  zwężeniu  jezdni  z  prawej  strony  oraz  naklejenia  na  słupie
elementów odblaskowych, gdyż jak jest zgaszone oświetlenie uliczne, to nie widać
przejścia, które jest w środku pasa jezdni.

Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że przejście
to zostało zaprojektowane przez projektanta i uzgodnione. Konserwator wyraził na
to  zgodę.  Uwaga  radnego  jest  słuszna.  Zgłosi  sprawę  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  zaproponował,  by  na
wysepce znajdującej się przy tym przejściu dla pieszych postawić barierę,  która
będzie chronić osoby tam stojące.

Radny Szymon Andruszkiewicz nawiązał do zapisu w pkt 4 tabeli paragrafu
1 uchwały Rady w sprawie transportu, podjętej na ostatniej sesji o treści: „Dzieci
i  młodzież  w  okresie  od  rozpoczęcia  odbywania  obowiązkowego  rocznego
przygotowania  przedszkolnego  do  ukończenia  szkoły  podstawowej  –  wysokość
ulgi 49 % w komunikacji zwykłej na podstawie biletów imiennych miesięcznych.
Zapytał, czy chodzi też o ulgę na bilety jednorazowe dla młodzieży szkolnej, czy nie
ma wtedy takiej ulgi. Dodał, że zapis uchwały według niego jest niejasny.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że nie
odpowie teraz na to pytanie, gdyż nie wie.

Radny  Szymon  Andruszkiewicz  poinformował,  że  z  tego  zapisu  wynika,
że została uchwalona ulga dla rodziców, którzy mają kupować bilety miesięczne
dla  dzieci,  a  to  należy  do  zadań  gminy.  Jeśli  by  chodziło  o  ulgę  na  bilety
jednorazowe,  to w  tym  momencie wyłącza  się  dzieci,  które  mieszkają
w Miłomłynie i chodzą do miejscowej szkoły i nie mają biletów miesięcznych. 

Skarbnik Miasta i Gminy, Pani Sylwia Bartoszuk poinformowała, że to są ulgi
wynikające z ustawy. 

Radna Joanna Karabinowska poinformowała, że kilka osób pytało ją o dni
otwarte tężni  w Miłomłynie.  Zapytała,  dlaczego te dni  były  organizowane tylko
w niedzielę.  Zasugerowała,  by wytłumaczyć mieszkańcom, dlaczego to nie była
impreza przygotowana dla dzieci, czy większa.
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Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Siwkowski poinformował, że to były dni
otwarte tężni, ogłoszone przez Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego,
m. in. naszej tężni, która została wykonana z pieniędzy unijnych. Dni otwarte tężni
były  organizowane  w  sobotę  i  w  niedzielę.  W  czasie  tych  dni  wyłożone  były
materiały  promocyjne  gminy  oraz  rozdawano  m.  in.  torby  okolicznościowe  od
Marszałka, naklejki dla dzieci na rękę i zakładki do książek.

Adn. pkt 7. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XLVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej
Przewodniczący dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Przewodniczący Rady Miejskiej
K. Staszyńska Tomasz Kasprzak
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